
Zápis ze schůze výboru pobočného spolku ČIS při Národním archivu 

dne 16. března 2023 

 
 
Přítomni: Helena Klímová, Zdeněk Kravar, Lucie Křížová, Lenka Matušíková, Ivo Navrátil, 
jako host Karel Müller. 
 
Schůzi zahájila ve 12.30 hodin L. Matušíková přivítáním všech přítomných. 
 

1) Úvodem L. Matušíková podrobně informovala výbor o přípravách letošní exkurze do 
archivů v Bretani. Přihlášeno je 47 osob. Trasa i návštěvy archivů jsou domluveny, do-
jednávají se noclehy, jejichž cena se nyní pohybuje kolem 50 € se snídaní, večeře byly 
nabídnuty za cca 20 €. Dr. Matušíková sdělí přihlášeným účastníkům výši platby v eu-
rech, aby ji mohli přivézt na členskou schůzi. Předpokládá se platba 400 €, vstupy a 
kapesné ve výši 200 €. Řidičem bude osvědčený Jiří Martínek spolu s p. Houškou. 

2) Výroční členská schůze 4. dubna 2023: 

– přednáška dr. Tomáše Krákory o Archivu Židovského muzea je zajištěna 

– řízením schůze byla pověřena Lucie Křížová, finanční zprávy přečte za omluveného 
Romana Straku Ivo Navrátil 

– revize hospodaření proběhla a zpráva bude na schůzi přednesena 

– L. Matušíková ve svém referátu připomene také 50leté výročí založení pobočky 
ČVTS při Státním ústředním archivu (celý materiál bude publikován na webu po-
bočky) 

– členské příspěvky místo R. Straky laskavě vybere H. Klímová 

– občerstvení tentokrát nebude podáváno, účastníci se nasytí během polední pauzy 

– jednatel ještě jednou členům připomene termín konání schůze a počet přihlášených 
účastníků exkurze do Archivu ŽM sdělí předsedkyni 

3) Výbor souhlasí, aby přístupová práva pro datovou schránku měla předsedkyně, hospo-
dář a jednatel, dále pak naše daňová kancelář. 

4) Výbor schvaluje přijetí nově přihlášených členů:  

– Mgr. Jaroslavy Veselé z NA 

– Karolíny Spejchalové z NA 

– Mgr. Terezy Kučerové z MZA 

– Mgr. Šárky Müllerové z Opavy 

5) Výbor po diskusi souhlasí, aby dr. Anně Kubíkové, která se nemohla loňské exkurze 
zúčastnit a řádně se omluvila, byl vrácen jen poplatek za nevyužité ubytování ve výši 
3 967 Kč, zatímco poplatek za dopravu byl rozpočítán na ostatní účastníky. Mgr. Pavlu 
Pilzovi se ubytovací poplatek nevrátí, neboť se včas neodhlásil. 

6) Není námitek, aby předsedkyně pověřila účetní administrativou restaurátorského semi-
náře v Broumově 25.–27. 4. 2023 Mgr. Blanku Hnulíkovou, členku naší pobočky. 



7) Výbor souhlasí, aby byl členské schůzi přednesen návrh na zvýšení členských poplatků 
na 200 Kč, počínaje rokem 2024.  

8) Výbor schvaluje návrh na zvolení dalších dvou čestných členů naší pobočky – bude 
předložen nejbližší členské schůzi. 

9) L. Matušíková s H. Klímovou informovaly o přípravách 19. archivní konference 16.–
18. 5. 2023 v Pardubicích, na niž se dosud přihlásilo 270 zájemců. Poplatek se při 
jednodenním pobytu nebude krátit, jeho výběr na sebe vzala ČAS. Zájem se velmi liší 
mezi kraji i archivy, jsou však i jedinci, kteří si celý pobyt hradí sami – těm bude 
nabídnuto levnější ubytování. Pardubický kraj slíbil dotaci 100 000 Kč. Na dotaz K. 
Müllera bude umožněna nabídka archivních publikací k volnému rozebrání účastníky 
konference. 

10) I. Navrátil apeluje na členy výboru, aby průběžně zásobovali web pobočky fotogra-
fiemi z akcí ČAS (exkurze, restaurátorské semináře, přednášky apod.). 

Schůze byla zakončena L. Matušíkovou ve 14 hodin a pokračovala neformální diskuse o aktu-
álních problémech českého archivnictví. 

 

Zapsal: Ivo Navrátil 


